
 
 

Skolebestyrelsesmøde nr. 2   

Torsdag d. 24 september  

Kl. 18.00 – 20.00  

Mødet afholdes virtuelt via Skype 

Medlemmer: 
Forældrerepræsentanter: Anja Vilsholm, Nicklas Ackey, Thomas Garfort, Maria Løvenstrøm, Brian 
Kragbæk, René Andersen, Kirstine Aakerlund Rosendal 
Medarbejderrepræsentanter: Pernille Brandt og Mads Grønbæk-Møller  
Elevrepræsentanter: Viktor Jørgensen, Astrid Schmidt 
Ledelsesrepræsentanter: Tina Duermin Johansen, Morten Warming, Lars Kromann Myhre 
 
Afbud: Pernille Brandt, Astrid Schmidt, Mads Grønbæk-Møller (Carsten Rønne Samuelsen deltager i 
stedet) 

Dagsorden Tidsplan Referat 

1.  Godkendelse: Dagsorden 

 

18.00 – 18.02 Godkendt med tilføjelse af princippet lejrskoler 

til punkt 4, da det hænger meget sammen med 

princippet om skolerejser. 

 

2.  Hvem skriver resumé? 18.02 – 18.05 Maria 

3.  Orientering: 

Eleverne 

18.05 – 18.15 Der har ikke været elevrådsmøde grundet 

corona. 

Ungdomsskolen vil komme og lave aktiviteter i 

nogle frikvarter.  

Fokus i elevrådet på at skabe gode rammer for 

aktiviteter på skolen i pauserne.  

4.  Principper, korrektur og rettelse 

 Organisering af 

undervisningen på de 

forskellige årgange 

 Brug af cykelhjelm 

 Skolerejser  

 Klassekasser 

18.15– 18.45. Udkast til revidering af principperne er udsendt 

inden mødet og diskuteret på mødet. 

 Organisering af undervisningen på de 

forskellige årgange – godkendt – 

revideres i foråret 2021 

 Brug af cykelhjelm - godkendt 

 Skolerejser – godkendt 

 Lejrskoler og hytteture - godkendt 

 Klassekasser – godkendt 



 
 

Principperne er godkendt i udkastformen og 

lægges på skolens hjemmeside. 

5.  Orientering 

Fra Dialogmødet og kurset for 

skolebestyrelser 

18.45 – 18.55 Virtuelt dialogmøde 

Samråd for alle skolebestyrelser på Bornholm 

samt politikere. Oplæg ved skolechefen. Oplæg 

fra to skoler om arbejdet med trivsel. Samtale 

om hvad der rører sig på de bornholmske skoler 

og hvordan man kan samarbejde og om hvad. 

 

Virtuelt kursus for skolebestyrelser.  

Monologisk, men kom godt omkring. 

God ide med online kursus ved nye 

medlemmer. 

Håndbøger for skolebestyrelsen er kommet og 

kan lånes ved næste fysiske 

skolebestyrelsesmøde 

Brochure til kontaktforældre er kommet. 

6.  Corona tiltag 

Hvordan ser det ud lige nu, er der 

ting bestyrelsen skal ind over. 

18.55 – 19.10 Samme tiltag som denne og sidste uge 

fortsætter. Dog er der åbnet op for at der kan 

bades efter idrætsundervisningen. 

7.  Orientering: 

Budget 

Regeringens løft af folkeskolen? 

19.10 – 19.20 Budget for 2020 forventes fortsat i balance. 

Midlerne fra finansloven 2020 vedr. løft af 

folkeskolen er blevet udmøntet for efteråret og 

har betydet at vi har kunnet fastansætte en 

tidsbegrænset ansat, der ellers skulle være 

stoppet 30.06.20, da aftalen også gælder 

fremadrettet.    

8.  Orientering: 

Arbejdsgruppen vedr. ” alle 

elever skal blive på skolen” 

19.20 – 19.25 Har ikke kunnet mødes fysisk pga. Corona, så i 

stedet er der indkøbt legetøj, spil mv., efter 

årgangens individuelle ønsker. 

Så snart det igen er muligt at mødes på tværs, 

skal vi gennemføre workshop med 



 
 

repræsentanter fra udskolingsklasser, 

skolebestyrelse, ledelse og personale som 

planlagt.  

9.  Orientering: 

Udearealer 

 

19.25 – 19.30 Processen skal re-tænkes da kommunens 

fundraiser er opsagt og vi derfor ikke kan få 

hjælp fra den side. 

Der er indkøbt bord/bænkesæt til udearealerne 

og flere årgange er i gang med at indrette deres 

gårde. 

Der er en gruppe blandt personalet, der 

arbejder med hvordan vi kan gøre 

naturgrunden til et endnu bedre sted at have 

undervisning 

Der er kommunikation med kommunens 

vejmyndighed omkring hvordan vi kan hjælpe 

brugen af kys og kør lommen endnu bedre på 

vej med de erfaringer vi allerede nu har fået. 

Der nedsættes en gruppe fra skolebestyrelsen, 

som arbejder videre med trafiksikkerheden på 

Smedegårdsvej, som ikke har haft nogen central 

plads i kommunens trafiksikkerhedsplan.     

10.  Orientering 

”Hvad sker der på skolen?” 

19.30 – 19.40 0.årgang: Vi er kommet godt i gang med 

bogstaver og tal og starter op med at 

introducere børnestavning.  

Skovskole hver tirsdag er et hit. I tirsdags 

arbejdede vi med; æblet. Opgaver med æbler 

og børnene havde æbler med fra deres haver, 

som vi lavet mos af over bålet. 

Eleverne har fået ipads, så vi er også startet op 

med at bruge den i undervisningen. 

 

På 2. årgang er de på udeskole hver uge. I 

denne periode er naturgrunden udskiftet med 

forskellige steder i og omkring Rønne. 

På 1. årgang synes vi, at vi er kommet godt fra 

start. 



 
 

Eleverne virker glade for at gå i skole, og vi 

begynder at kende de enkelte børn bedre og 

bedre. 

Eleverne nyder at vi har fået svømning på 

skemaet. 

De har taget godt i mod ”ugeskema-revolution” 

som vi har 4 moduler om ugen. 

Vi har udeskole hver torsdag, hvor vi pt. 

arbejder med emnet ”kroppen” (n/t) men har 

også haft dansk (i form at et ”læs og forstå” 

løb), musik, bål-hygge og ”bål-te”. Så altså også 

meget trivselsarbejde mens vi er på udeskole. 

Sidste uge havde årgangen en super god tur til 

Rovfuglehowet, ”Vi redder fuglene med 

Ramasjang”. 

 

På 3. årgang har vi på det seneste arbejdet en 

del med stenalderen. I næste uge skal vi se en 

udstilling på museet. 

I denne uge går vi i dansk i gang med 

makkerlæsning. Vi samarbejder med Dorthe 

(danskvejleder). 

I denne uge skal vi også i gang med at have 

H/D, som er et nyt fag i 3. klasse. 

I matematik er emnet areal. 

 

På 4. årgang har vi bl.a. fokus på kost og 

fællesskab, faglig læsning og skrivning, træning 

af læsehastighed og læseteater. Vi skal 

endvidere i gang med et trivselsforløb.  

 

På 5. årgang har vi bl.a. et danseforløb kørende 

hvor drengene pt giver den gas. De skal senere 

optræde for pigerne på årgangen som pigerne 

har gjort det før dem. Vi håber på en lille fælles 

optræden måske på en fællessamling, hvis man 

må det. Måske for indskolingen. 

I matematik arbejder eleverne nu på de årlige 

matematikprøver og ellers snakker vi meget om 



 
 

kost og sundhed i n/t. Hvad er sund mad? 

Hvornår og hvordan er man sund? Hvor mange 

kalorier skal vi have hver dag, og hvordan får vi 

dem bedst? 

 

På 6.årgang har vi lige afsluttet vores 

teaterprojekt. De næste par uger skal vi have 

vores trivselsuge som vi havde udskudt. Hvis alt 

går vel skal vi i gang med FLL med mindre 

Corona kommer i vejen. 

 

7. årgang er ved at afslutte første omgang af 

deres pallemøbelprojekt og har taget møblerne 

i brug i deres gård. Derudover er de stadig i 

gang med at gå Bornholm rundt i etaper og er 

nu nået til Hammeren. 

 

8. årgang har haft fokus på trivsel og har i den 

forbindelse været på cykeltur med overnatning. 

Først for pigegruppen og derefter for 

drengegruppen. Derudover har klasserne på 

skift været på Bornholms tekniske samling ifm. 

naturfagsundervisningen. 

 

9. årgang har også haft fokus på naturfag ifm. 

naturfagsugen i uge 39, hvor der blandt andet 

har været undervisning på stranden, BOFA og 

besøg i en svinestald. 

11.  Meddelelser/orientering (B) 

Formand 

 

 

 

Ledelse  

19.40 – 19.50  

Landsmøde for skole og forældre bliver afholdt 

virtuelt.  

Der skal findes en ny dato til den aflyste 

arbejdslørdag. 

 

Tabulex SFO erstattes 1. oktober af AULA 



 
 

 

 

 

 

Medarbejdere 

 

 

 

 

 

 

Andre 

komme-gå.  

Personalemøde om klasseledelse er blevet 

aflyst pga. corona. 

Forslag til datoer til bestyrelsens arbejdslørdag 

rundsendes.  

 

Forældrearrangement vedr. digital dannelse og 

trivsel blev aflyst pga. corona og vi håber at 

kunne arrangere det på et andet tidspunkt. 

Der blev orienteret om henvendelse fra en 

medarbejder til kommunaldirektør Johannes 

Nielsson vedr. hjemmearbejde og dilemmaet 

med at der er en del elever der på skift er 

hjemme pga. corona-testning.   

12.  Til pressen  Tina har været i radioen omkring samarbejde 

med idrætsforeninger.  

  

13.  Eventuelt  Der har været en forældrehenvendelse vedr. 

bustider/ventetider. 

Høring vedr. ændring af distriktsgrænser. 

Thomas og Tina laver udkast, som sendes rundt 

til kommentering. 

14.  Punkter til næste møde  Forældrehenvendelser. 

Trafiksikkerhed på Smedegårdsvej. 

Årgangsressource på de enkelte årgange. 

15.  Godkendelse af referat, der 

godkendes efter hvert punkt. 

 Godkendt 

16.  Lukket punkt   

 


